

Løntabeller for bygningskonstruktører ansat i staten pr. 1. april 2025.

På statens område bliver man ansat på basisløntrin, hvilket indebærer, at man stiger i løn løbende.

Ovenpå disse forhandles individuelle tillæg. Tillæggene opgøres normalt som et årligt tillæg i 2012 niveau.

Det vil sige, at det skal omregnes til nutidskroner, og faktoren er 1,233095.

Basisløn for bygningskonstruktører på AC-basisløntrin

Gældende fra:		01.04.2025			
Reguleringsfaktor		1,233095			
Pensionsprocent		18,07%			
AC-Basisløntrin		Basisløn 31.03.2012	Basisløn eksl. pensionsbidrag 01.04.2025	Pensionsbidrag Inkl. 1/3 egetbidrag 01.04.2025	Basisløn inkl. pensionsbidrag 01.04.2025
1	År	261.000,00	321.838,00	58.156,00	379.994,00
	Måned		26.819,83	4.846,33	31.666,17
2	År	272.000,00	335.401,84	60.607,00	396.008,84
	Måned		27.950,15	5.050,58	33.000,74
4 (2 årigt)	År	285.240,00	351.728,00	63.557,00	415.285,00
	Måned		29.310,67	5.296,42	34.607,08
5	År	307.417,00	379.074,37	68.499,00	447.573,37
	Måned		31.589,53	5.708,25	37.297,78
6	År	327.643,00	404.015,00	73.006,00	477.021,00
	Måned		33.667,92	6.083,83	39.751,75
7	År	331.833,00	409.181,61	73.939,00	483.120,61
	Måned		34.262,37	6.191,17	40.453,53
Tillæg til BK	År	1.595,00	1.966,79	355,00	2.321,79
	Måned		34.262,37	6.191,17	40.453,53
8 (kandidat)	År	347.571,00	428.588,00	77.446,00	506.034,00
	Måned		35.715,67	6.453,83	42.169,50

Alle trin er 1 årige - bortset fra trin 4 der er 2 årigt.

Den del af pensionen, der overstiger 15 %, kan udbetales som løn eller indbetales til en opsparingsordning ved PFA.

Oversigt over anciennitetsår og basisløntrin

Anciennitet i år	Bygningskonstruktør	Bygningskonstruktør med kandidatuddannelse
	Basisløntrin	Basisløntrin
0.	1	4
1.	2	4
2.	4	5
3.	4	6
4.	5	8
5.	6	
6.	7	

Basislønintervaller for special- og chefkonsulenter

Gældende fra:	01.04.2025			
Reguleringsfaktor	1,233095			
Pensionsprocent	17,10%			
Stilling	Basisløn 31.03.2012	Basisløn eksl. pensionsbidrag 01.04.2025	Pensionsbidrag Inkl. 1/3 egetbidrag 01.04.2025	Basisløn inkl. pensionsbidrag 01.04.2025

Specialkonsulent

Nedre trin	År	450.909,00	556.014,00	95.078,00	651.092,00
	Måned		46.334,50	7.923,17	54.257,67
Øvre trin	År	472.431,00	582.552,00	99.616,00	682.168,00
	Måned		48.546,00	8.301,33	56.847,33

Chefkonsulent

Nedre trin	År	485.345,00	598.476,00	102.339,00	700.815,00
	Måned		49.873,00	8.528,25	58.401,25
Øvre trin	År	511.173,00	630.325,00	107.786,00	738.111,00
	Måned		52.527,08	8.982,17	61.509,25

Chefkonsulent m. personaleledelse

Basisløn	År	515.000,00	635.044,00	108.593,00	743.637,00
	Måned		52.920,33	9.049,42	61.969,75

Når man er ansat som special- eller chefkonsulent, så ligger basislønnen i intervallet fra det nedre trin til det øvre trin. Det er stadig muligt at aftale tillæg til basislønnen.

Den del af pensionen, der overstiger 15 %, kan udbetales som løn eller indbetales til en opsparingsordning ved PFA.

Rådighedstillæg for bygningskonstruktører ansat som fuldmægtige

Gældende fra:	01.04.2025			
Reguleringsfaktor	1,233095			
Pensionsprocent	12,50%			

Tillæg fordelt på anc. år		Grundbeløb 31.03.2012	Grundbeløb eksl. pensionsbidrag 01.04.2025	Pensionsbidrag Inkl. 1/3 egetbidrag 01.04.2025	Grundbeløb inkl. pensionsbidrag 01.04.2025
1. - 3.	År	36.700,00	45.254,59	5.656,82	50.911,41
	Måned		3.771,22	471,40	4.242,62
4. - 6.	År	41.900,00	51.666,68	6.458,34	58.125,02
	Måned		4.305,56	538,19	4.843,75
7. - 8.	År	48.500,00	59.805,11	7.475,64	67.280,75
	Måned		4.983,76	622,97	5.606,73
9. og flg. år.	År	57.000,00	70.286,42	8.785,80	79.072,22
	Måned		5.857,20	732,15	6.589,35

Ansatte der varetager en stilling som fuldmægtig, kan få et rådighedstillæg til lønnen.

Basisløn samt tillæg til ansatte ved erhvervsakademier og professionshøjskoler

Gældende fra:		01.04.2025			
Reguleringsfaktor		1,233095			
Pensionsprocent		18,97%			
AC-Basisløntrin		Basisløn 31.03.2012	Basisløn eksl. pensionsbidrag 01.04.2025	Pensionsbidrag Inkl. 1/3 egetbidrag 01.04.2025	Basisløn inkl. pensionsbidrag 01.04.2025
1	År	261.000,00	321.838,00	61.053,00	382.891,00
	Måned		26.819,83	5.087,75	31.907,58
2	År	272.000,00	335.402,00	63.626,00	399.028,00
	Måned		27.950,17	5.302,17	33.252,33
4 (2 årigt)	År	285.240,00	351.728,00	66.723,00	418.451,00
	Måned		29.310,67	5.560,25	34.870,92
5	År	307.417,00	379.074,00	71.910,00	450.984,00
	Måned		31.589,50	5.992,50	37.582,00
6	År	327.643,00	404.015,00	76.642,00	480.657,00
	Måned		33.667,92	6.386,83	40.054,75
7	År	331.833,00	409.182,00	77.622,00	486.804,00
	Måned		34.098,50	6.468,50	40.567,00
8 (kandidat)	År	347.571,00	428.588,00	81.303,00	509.891,00
	Måned		35.715,67	6.775,25	42.490,92
Adjunkttillæg	År	42.000,00	51.789,99	9.824,56	61.614,55
	Måned		4.315,83	818,71	5.134,55
Lektortillæg	År	83.000,00	102.346,89	19.415,20	121.762,09
	Måned		8.528,91	1.617,93	10.146,84

Alle trin er 1 årige - bortset fra trin 4 der er 2 årigt.

Den del af pensionen, der overstiger 15 %, kan udbetales som løn eller indbetales til en opsparingsordning ved PFA.

Basisløn samt tillæg til undervisere ved erhvervsrettede uddannelser

Gældende fra:		01.04.2025			
Reguleringsfaktor		1,233095			
Pensionsprocent		18,97%			
Basisløntrin		Basisløn	Basisløn eksl.	Pensionsbidrag	Basisløn inkl.
		31.03.2012	pensionsbidrag	Inkl. 1/3 egetbidrag	pensionsbidrag
			01.04.2025	01.04.2025	01.04.2025
1	År	254.268,00	313.537,00	59.478,00	373.015,00
	Måned		26.128,08	4.956,00	31.084,08
2	År	262.918,00	324.203,00	61.501,00	385.704,00
	Måned		27.016,92	5.125,00	32.141,92
3	År	271.700,00	335.032,00	63.556,00	398.588,00
	Måned		27.919,33	5.296,00	33.215,33
4	År	279.302,00	344.406,00	65.334,00	409.740,00
	Måned		28.700,50	5.444,00	34.144,50
5	År	289.263,00	356.689,00	67.664,00	424.353,00
	Måned		29.724,08	5.639,00	35.363,08
6	År	297.913,00	367.355,00	69.687,00	437.042,00
	Måned		30.612,92	5.807,00	36.419,92
7	År	306.694,00	378.183,00	71.741,00	449.924,00
	Måned		31.515,25	5.978,00	37.493,25
8	År	316.000,00	389.658,00	73.918,00	463.576,00
	Måned		32.471,50	6.160,00	38.631,50
Tillæg til Basisløntrin 1-5	År	25.400,00	31.321,00	38.622,00	69.943,00
	Måned		2.610,08	3.218,50	5.828,58
Tillæg til Basisløntrin 6-8	År	31.700,00	39.089,00	48.200,00	87.289,00
	Måned		3.257,42	4.016,67	7.274,08
EUD undervisnings-Tillæg	År	8.000,00	9.865,00	12.164,00	22.029,00
	Måned		822,08	1.013,67	1.835,75
HHX, HTX og EUX undervisningstillæg	År	13.600,00	16.770,00	20.679,00	37.449,00
	Måned		1.397,50	1.723,25	3.120,75

Alle trin er 1 årige

Bygningskonstruktører følger basisløntrin 1-7 som udgangspunkt

Ved mindst 50% undervisning på Gymnasialt niveau følges basisløntrin 2-8